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Thomas d’Istria

Volodymyr Zelenskyj: Vzdát se ukrajinských území je
„velmi, velmi obtížná“ otázka

lemonde.fr/en/international/article/2024/07/31/volodymyr-zelensky-giving-up-ukrainian-territories-is-a-very-very-difficult-
question_6706167_4.html

Volodymyr Zelenskyj, ukrajinský prezident, v Rivne, Ukrajina, 30.
července 2024. SAMUEL GRATACAP FOR LE MONDE

Více než dva a půl roku od začátku rozsáhlé ruské invaze do své země
hovořil ukrajinský prezident Volodymyr Zelenskyj s Le Monde ,
Libération , L'Equipe a Agence France-Presse o situaci na frontě, která
během návštěvy Rivne na severozápadě země popisuje jako „obtížný“
a možný výsledek války.

Proč jste se nezúčastnil zahajovacího ceremoniálu olympijských her v
Paříži?

Pozvání Emmanuela Macrona bych rád přijal, ale naše země prochází
těžkým obdobím. Rusové útočí na naše území. Nezajímá je, že se
právě teď konají olympijské hry. Už několik měsíců zasahují do naší
energetické infrastruktury.

Přečtěte si více Nelítostné letecké údery Ruska nutí Ukrajinu k revoluci
ve výrobě elektřiny
Olympiáda se asi dá označit za politickou událost, ale pro mě je to
především velká oslava. Pro všechny sportovce, samozřejmě, a pro
Francii nejvíc. Pro náš tým je již účast na olympijských hrách v době
války vítězstvím. Ale pro naši zemi to není žádná oslava.

Mezinárodní olympijský výbor povolil 15 ruským a 18 běloruským
sportovcům soutěžit pod neutrálním praporem. Jste s tímto rozhodnutím
spokojeni?
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Někdy jsme překvapeni, když vidíme, že i když byly uvaleny sankce,
Rusko vydělává peníze ze svých energetických zdrojů nebo že některé
z jeho bank fungují. To nejsou sankce, jsou to poloviční sankce. Proto
je důležité zakázat oficiální účast svého týmu na olympijských hrách a
děkuji všem, kteří se proti tomu postavili. Ale i zde se bavíme o
polovičních sankcích. Je pravda, že ruských a běloruských sportovců je
mnohem méně, ale nikdo neprohloupí.

Chceme-li bojovat proti tyranii a autoritářství, musíme přijmout velmi
konkrétní opatření. Nemá smysl udělovat poloviční sankce. Není třeba
hrát populistickou hru. Promiňte, ale Rusové za války zabili 488
ukrajinských sportovců a trenérů. Podívejte se na tento neutrální
banner. Přidejme nějaké krvavé skvrny. Pak mohou soutěžit. Protože to
si zaslouží.

Rusové pokračují v postupu na východní Ukrajině. Proč se prosazují?

Důvodů je několik. Připravili jsme 14 brigád, to už není tajemství.
Brigády, které jsme chtěli vybavit zbraněmi, bránit naše území a zřídit
rotace, aby vojáci měli možnost si odpočinout a být nahrazeni. Pokud
ze 14 brigád budou vybaveny pouze tři, můžeme zastavit Rusy? Jsme
velmi vděční za pomoc, která byla odhlasována [spojenci Ukrajiny], za
všechny ty miliardy. Ale jak můžeme udělat rotaci, když jsou brigády
prázdné?

Zbývá vám přečíst 73,18 % tohoto článku. Zbytek je pouze pro
předplatitele.

 
 


